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Zápis č. 14 (181) z řádného zasedání Akademického senátu 

FIT VUT v Brně konaného dne 13. 2. 2024                                                  

Zasedání se konalo ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209.  

Přítomni:  Černocký, Kočí, Kolář (od bodu 4), Křivka, Ryšavý, Sekanina, Smrčka, Šátek, 

Dítě, Kinšt, Poliakov, Olekšák, Ondryáš (13)  

Omluveni:  - - -  

Hosté:  Beran, Čejka, Dytrych, Hanáček, Hrubý, Janoušek, Křena, Lengál, Veigend, 

Vojnar, Zemčík  

Program: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

3. Projednání návrhu na jmenování proděkanů FIT VUT. 

4. Projednání návrhu na ustanovení vedoucích FIT VUT. 

5. Projednání návrhu na ustanovení vedoucích dalších součástí FIT VUT. 

6. Dodatek č. 1 ke směrnici 4/2023: Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí 

ke studiu v bakalářském studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 

2024/2025. 

7. Informace z RVŠ a AS VUT. 

8. Různé. 

 

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl předseda AS FIT dr. Radek Kočí. Na úvod přivítal všechny přítomné členy 

a hosty na prezenčním zasedání AS FIT.  

Ad 1) Schválení programu jednání. 

Dr. Kočí nechal hlasovat o výše uvedeném programu. 

Hlasování: Hlasovalo 12 členů, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  
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Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

K zápisu č. 13 (180) z řádného zasedání AS FIT konaného dne 23. 1. 2024 nebyly žádné 

připomínky. 

Ad 3) Projednání návrhu na jmenování proděkanů FIT VUT. 

Pan děkan doc. Hanáček předložil akademickému senátu k projednání návrh č. 1/2024 

„Jmenování proděkanů FIT VUT“. Návrh je zveřejněn na stránkách AS FIT 

(https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/). Návrh byl předložen v řádné předkládací lhůtě. 

Dr. Kočí předal slovo panu děkanovi doc. Hanáčkovi, který členům senátu prezentoval návrh 

na jmenování proděkanů FIT. 

V souladu s ustanovením § 28 odst. 5 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně 

a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), v platném znění, a článku 16 odst. 5 

písm. c) Statutu Fakulty informačních technologií Vysokého učení technického v Brně (FIT 

VUT) se Akademický senát FIT VUT vyjadřuje k návrhu jmenovat proděkany fakulty.  

Doc. Hanáček proto žádá Akademický senát FIT VUT o projednání a vyjádření 

k následujícímu návrhu na jmenování proděkanů FIT: 

o prof. Dr. Ing. Pavel Zemčík, dr. h. c.  – na funkci proděkana pro tvůrčí činnost a zahraničí 

o doc. Ing. Richard Růžička, Ph.D., MBA – na funkci proděkana pro magisterské studium  

o Ing. Bohuslav Křena, Ph.D. - na funkci proděkana pro efektivitu a akademické záležitosti  

o doc. Ing. Radek Burget, Ph.D. – na funkci proděkana pro bakalářské studium 

o doc. Ing. Vítězslav Beran, Ph.D. – na funkci proděkana pro marketing a vnější vztahy  

o Ing. Jaroslav Dytrych, Ph.D. – na funkci proděkana pro informační podporu 

Dr. Kočí poděkoval panu děkanovi za představení návrhu a jednotlivých navržených 

pracovníků a otevřel na toto téma diskuzi: 

- Bc. Ondryáš – jako SK AS FIT nemá k navrženým pracovníkům námitky, spíše řešili 

vymezení působnosti jednotlivých proděkanů, zejména u proděkana pro informační 

podporu, aby nedocházelo k případným kolizím s kompetencemi CVT, vedoucím CVT 

(viz Statut FIT). 

- Pan děkan doc. Hanáček vysvětlil a zodpověděl dotaz, že dokument „Vymezení 

působnosti a pravomocí (pracovní náplně) proděkanů a poradců FIT VUT“ byl 

informativně přiložen k návrhu na jmenování proděkanů fakulty, aby byla představa, co 

budou mít jednotliví proděkani a poradci na starosti a zodpovědnost. U CVT dojde 

k reorganizaci, a tudíž pravomoc proděkana pro informační podporu bude více dávat 

smysl a bude celkově v souladu s CVT.  

- Co se týče jmenování „poradců“, ti byli zavedeni již dřívějším vedením fakulty 

a vzhledem k tomu, že nový pan děkan slíbil kontinuitu, poradce zachoval. Na poradce 

se dívá z pohledu jejich činnosti a že pomáhají, aby proděkani nebyli přetíženi (poradci 

budou radit a exekutivní moc budou mít proděkani).  

- Bc. Ondryáš děkuje za vysvětlení a upřesnění. 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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Dr. Kočí navrhl usnesení přímo k navrženým osobám ve znění „AS FIT projednal návrh 

na jmenování proděkanů FIT VUT bez připomínek.“ a nechal o tomto návrhu usnesení 

hlasovat. 

Hlasování: Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Návrh usnesení 1 

AS FIT projednal návrh na jmenování proděkanů FIT VUT bez připomínek. 

Projednaný dokument je uveden v příloze č. 1 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 4) Projednání návrhu na ustanovení vedoucích FIT VUT. 

Pan děkan doc. Hanáček předložil akademickému senátu k projednání návrh č. 2/2024 

„Ustanovení vedoucích ústavů FIT VUT“.  

Dr. Kočí předal slovo panu děkanovi doc. Hanáčkovi, který členy senátu informoval, že 

v souladu s článkem 21 odst. 3 Statutu Fakulty informačních technologií Vysokého učení 

technického v Brně (FIT VUT) ustanovuje děkan vedoucího ústavu po projednání 

Akademického senátu FIT VUT. 

Žádá, proto akademický senát fakulty o projednání následujícího návrhu na ustanovení 

vedoucích ústavů: 

o Ing. Radek Kočí, Ph.D. – na funkci vedoucího Ústavu inteligentních systémů 

o doc. Dr. Ing. Dušan Kolář – na funkci vedoucího Ústavu informačních systémů 

o prof. Ing. Lukáš Sekanina, Ph.D. – na funkci vedoucího Ústavu počítačových systémů 

o prof. Dr. Ing. Jan Černocký – na funkci vedoucího Ústavu počítačové grafiky 

a multimédií 

Dr. Kočí vyzval členy k diskuzi, v rámci ní byl vznesen dotaz, proč pan děkan nezvažuje 

přistoupit k možnosti výběrového řízení na pozici vedoucího ústavu. Doc. Hanáček dotaz 

zodpověděl. Vzhledem k tomu, že již za minulého vedení fakulty došlo ke změně zákoníku 

práce, tak u všeho, co má statut „výběrového řízení“, by vznikl nárok na novou pracovní 

smlouvu a nebylo by možné po skončení 4letého funkčního období děkana ukončit funkci 

vedoucího ústavu a vznikla by tak neodvolatelnost vedoucího ústavu. Proto předchozí vedení 

fakulty po konzultacích s právníky rozhodlo, že výběrové řízní nebudeme pořádat a vedoucího 

ústavu „ustanovíme“.  

V debatě byly dále vzneseny připomínky a dotazy: 

- Bc. Ondryáš – i přes výše zmíněné se domnívá, že by obsazování vedoucích pozic mělo 

být do budoucna organizováno cestou výběrového řízení, transparentnějším způsobem.  

- Dr. Martin Hrubý – poprosil o upřesnění, jaký je rozdíl mezi jmenováním proděkanů 

a ustanovením vedoucích ústavů? Otázka byla v rámci diskuze obšírně vysvětlena. 
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Mimo jiné, pan děkan doc. Hanáček měl ve svém volebním programu stanovený tým 

proděkanů a s takto navrženým volebním programem šel do voleb. 

- Prof. Tomáš Vojnar – vznesl dotaz, z jakého důvodu není vůle provést interní výběrové 

řízení na pozici vedoucího ústavu? Mohl by se přihlásit kdokoliv, kdo splňuje 

kvalifikaci, kritéria potřebná pro tuto pozici.  

- Pan děkan doc. Hanáček – pokud se do budoucna jako fakulta rozhodneme, že nám 

třístupňové řízení na pozici vedoucího ústavu nevadí, tak dle tohoto upravíme předpisy 

tak, abychom měli trojstupňové řízení. Změna je v tom, že se změnil zákoník práce 

a předchozí vedení se rozhodlo pro tento způsob stanovení vedoucího ústavu.  

Bc. Ondryáš děkuje všem akademickým pracovníkům, kteří odpověděli Studentské komoře 

AS FIT na dotazy ohledně tohoto bodu, ustanovení vedoucích ústavů, a navrhuje, abychom ke 

každému navrženému jménu přijali vyjádření k ustanovení daného člověka vedoucím 

ústavu v tajném hlasování. Výsledkem bude informace, zda je akademický senát fakulty 

v souladu s navrhovaným jménem na pozici vedoucího ústavu. 

Dr. Kočí tedy navrhuje projednávání tohoto bodu přerušit, abychom mohli připravit 

hlasovací lístky pro tajné hlasování. 

Po návratu k tomuto bodu vyzval dr. Kočí členy senátu k tajné volbě, kdy se bude o každé 

navržené osobě hlasovat zvlášť. Na zasedání byly rozdány 4 hlasovací lístky s navrženým 

jménem na pozici vedoucího daného ústavu.  

Dr. Kočí navrhuje následující usnesení:  

AS FIT projednal bez zásadních výhrad návrh na ustanovení navržené osoby na pozici 

vedoucího ústavu. 

Pokud souhlasíte s tímto usnesením, tak čtvereček zaškrtněte, kdo nezaškrtne, tak nesouhlasí. 

Prosíme, aby se nikdo nezdržel hlasování.  

Členové AS FIT provedli vlastní tajnou volbu úpravou hlasovacího lístku a jeho vhozením do 

hlasovací urny. 

Tajné hlasování 

Dr. Kočí odevzdané hlasy sečetl a seznámil členy s výsledkem hlasování. Ověření provedla 

E. Durániková. V tajném hlasování hlasovalo 13 přítomných členů AS FIT: 

o Prof. Dr. Ing. Jan Černocký – na funkci vedoucího Ústavu počítačové grafiky 

a multimédií. 

Odevzdáno 13 platných hlasů, z toho 13 hlasů pro. Usnesení bylo přijato. 

o Prof. Ing. Lukáš Sekanina, Ph.D. – na funkci vedoucího Ústavu počítačových systémů. 

Odevzdáno 13 platných hlasů, z toho 12 hlasů pro, 1 hlas proti. Usnesení bylo přijato. 

o Doc. Dr. Ing. Dušan Kolář – na funkci vedoucího Ústavu informačních systémů. 

Odevzdáno 12 platných hlasů, z toho 12 hlasů pro. Usnesení bylo přijato. 

o Ing. Radek Kočí, Ph.D. – na funkci vedoucího Ústavu inteligentních systémů. 

Odevzdáno 13 platných hlasů, z toho 9 hlasů pro, 4 hlasy proti.  Usnesení bylo přijato. 
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Pan děkan doc. Hanáček poděkoval senátorům za vyjádření názoru a bude dle výše uvedeného 

dále pokračovat ve své činnosti. 

Projednaný dokument je uveden v příloze č. 2 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 5) Projednání návrhu na ustanovení vedoucích dalších součástí FIT VUT. 

Pan děkan doc. Hanáček předložil akademickému senátu k projednání návrh č. 3/2024 

„Ustanovení vedoucích dalších součástí FIT VUT“.  

Dr. Kočí předal slovo panu děkanovi doc. Hanáčkovi, který podal k předloženému návrhu 

následující komentář. V souladu s článkem 23 odst. 4 Statutu Fakulty informačních technologií 

Vysokého učení technického v Brně (FIT VUT) ustanovuje děkan vedoucího další součásti po 

projednání Akademického senátu FIT VUT.  

Žádá, proto Akademický senát FIT VUT o projednání následujícího návrhu na ustanovení 

vedoucích dalších součástí FIT VUT: 

o Ing. Rudolf Čejka – na funkci vedoucího Centra výpočetní techniky 

o prof. Ing. Tomáš Hruška, CSc. – na funkci vedoucího Výzkumného centrum 

informačních technologií 

Dr. Kočí k návrhu otevřel diskuzi. 

Doc. Hanáček připomněl, že u CVT dojde k reorganizaci a pravomoc proděkana pro informační 

podporu tak nebude kolidovat s kompetencemi CVT a jeho vedoucím (viz Statut FIT). Budeme 

tedy formálně správně definovat vztah CVT a proděkana pro informační podporu.  

Další příspěvky ani připomínky do diskuze nebyly.  

Tak jako v předchozím bodě, proběhne i u tohoto návrhu tajné hlasování.  Výsledkem 

bude informace, zda je akademický senát fakulty v souladu s navrhovaným jménem na pozici 

vedoucího příslušné součásti FIT VUT (viz návrh pana děkana). 

Dr. Kočí tedy navrhuje projednávání tohoto bodu přerušit, abychom mohli připravit 

hlasovací lístky pro tajné hlasování. 

Po návratu k tomuto bodu vyzval dr. Kočí členy senátu k tajné volbě, kdy se bude o každé 

navržené osobě hlasovat zvlášť. Na zasedání byly rozdány 2 hlasovací lístky s navrženým 

jménem na pozici vedoucího dané součásti fakulty.  

Dr. Kočí navrhuje následující usnesení:  

AS FIT projednal bez zásadních výhrad návrh na ustanovení navržené osoby na pozici 

vedoucího dané součásti FIT VUT.  
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Pokud souhlasíte s tímto usnesením, tak čtvereček zaškrtněte, kdo nezaškrtne, tak nesouhlasí. 

Prosíme, aby se nikdo nezdržel hlasování.  

Členové AS FIT provedli vlastní tajnou volbu úpravou hlasovacího lístku a jeho vhozením do 

hlasovací urny. 

Tajné hlasování 

Dr. Kočí odevzdané hlasy sečetl a seznámil členy s výsledkem hlasování. Ověření provedla 

E. Durániková. V tajném hlasování hlasovalo 13 přítomných členů AS FIT: 

o Prof. Ing. Tomáš Hruška, CSc. – na funkci vedoucího Výzkumného centrum 

informačních technologií. 

Odevzdaný počet platných hlasů 13, z toho 13 hlasů pro. Usnesení bylo přijato. 

o Ing. Rudolf Čejka – na funkci vedoucího Centra výpočetní techniky. 

Odevzdaný počet platných hlasů 13, z toho 9 hlasů pro, 4 hlasy proti. Usnesení bylo přijato. 

Pan děkan doc. Hanáček poděkoval senátorům za vyjádření názoru a bude dle výše uvedeného 

dále pokračovat ve své činnosti. 

Projednaný dokument je uveden v příloze č. 3 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 6) Dodatek č. 1 ke směrnici 4/2023: Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro 

přijetí ke studiu v bakalářském studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 

2024/2025. 

Akademickému senátu FIT byl předložen návrh Dodatku č. 1 ke směrnici 4/2023: „Pravidla pro 

přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském studijním programu na FIT 

VUT pro akademický rok 2024/2025“. 

Návrh je zveřejněn na stránkách AS FIT (https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/). Vzhledem k tomu, 

že návrh nebyl předložen v řádné předkládací lhůtě, nechal dr. Kočí hlasovat o zkrácení 

předkládací lhůty o jeden týden. 

Návrh usnesení 8 

AS FIT schvaluje zkrácení předkládací lhůty návrhu Dodatku č. 1 ke směrnici 4/2023 o jeden 

týden.  

Hlasování: Hlasovalo 13 členů AS FIT, z toho 13 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Dr. Kočí požádal zástupce předkladatele doc. Burgeta o prezentaci návrhu, jež sdělil, že se 

jedná o dodatek č. 1 ke Směrnici č. 4/2023: Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí 

ke studiu v bakalářském studijním programu na FIT VUT v Brně pro akademický rok 2024/25.  

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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Změna spočívá v čl. 9, Zápis ke studiu: „Řádný zápis ke studiu proběhne ve středu 12. června 

2024. Čas začátku zápisu bude uchazeči oznámen v pozvánce k zápisu.“ 

Zdůvodnění: Žádáme o změnu termínu zápisu ze dne 13. června 2024 na 12. června 2024 

z důvodu konání konference DevConf 2024. Posluchárna D105 je po celý den obsazena. 

Původně plánované elektronické zápisy pro tento rok ještě nejsou připraveny. Viz informace 

od paní Mgr. Odstrčilové ze dne 17. 1. 2024. 

Dále předal dr. Kočí slovo předsedovi Legislativní komise AS FIT (dále jen LK) dr. Smrčkovi, 

který sdělil stanovisko komise, která nemá k návrhu připomínek a doporučuje jej ke schválení. 

Dr. Kočí otevřel diskuzi, v které se řešila otázka, zda je nutné v této směrnici uvádět datum 

zápisu. Zákon ani vnitřní předpisy či normy to nepředepisují. Z praktických důvodů by proto 

bylo lepší datum zápisu ve směrnici neuvádět. 

Dr. Kočí nechal hlasovat o níže uvedeném návrhu usnesení.  

Návrh usnesení 9 

AS FIT schvaluje Dodatek č. 1 ke směrnici „Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí 

ke studiu v bakalářském studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 2024/2025“. 

Hlasování: Hlasovalo 13 členů, z toho 13 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Projednaný dokument je uveden v příloze č. 4 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT a bude zveřejněn na webových stránkách fakulty.  

Ad 7) Informace z AS VUT a Rady VŠ. 

Dr. Kočí předal slovo doc. Kolářovi, jakožto zástupci fakulty v Akademickém senátu VUT, aby 

členy senátu informoval o aktuálních sděleních ze zasedání AS VUT a z jednání Ekonomické 

komise AS VUT: 

- Na zasedání proběhla volba předsedy AS VUT, jímž byl zvolen doc. Ing. Miloslav 

Steinbauer, Ph.D. 

- Byly vyhlášeny volby do AS VUT pro funkční období červen 2024 až červen 2027.  

- Příští zasedání je plánováno na úterý 27. 2. 2024.  

- Další bližší informace ze zasedání jsou dostupné na webových stránkách senátu zde: 

https://www.vut.cz/vut/struktura/as. 

Dr. Kočí podal zprávy z Rady VŠ, ze zasedání sněmu. Další informace jsou dostupné na 

webových stránkách RVŠ radavs.cz. Proběhla schůzka se zástupci v RVŠ za VUT s panem 

rektorem, který informoval o novele zákona o VŠ (koncem února by návrh novely měla 

projednávat vláda), dále ohledně financování/odměn doktorských studentů formou stipendií 

nebo formou mzdy, kdy je tlačeno na to, aby tam byla „jen“ mzda a odbourala se stipendia.  

https://www.vut.cz/vut/struktura/as
https://radavs.cz/RVS-1.html
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Ad 8) Různé. 

Program a pozvánka na příští řádné zasedání AS FIT bude členům senátu včas rozeslána cestou 

konference fitsenat@fit.vutbr.cz. Termín řádného zasedání je plánován na úterý 12.  3.  

2024 ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209.  

Na programu příštího zasedání bude projednávána příprava voleb do AS VUT pro funkční 

období červen 2024 až červen 2027, kdy je potřeba jmenovat fakultní volební komisi a připravit 

organizační pokyny. Pravděpodobně bude předložena výroční zpráva za loňský rok.  

Dr. Kočí poděkoval všem členům a hostům za účast.  

Usnesení přijatá na řádném zasedání AS FIT č. 14 (181) dne 13. 2. 2024: 

Usnesení 1 

AS FIT projednal návrh na jmenování proděkanů FIT VUT bez připomínek. 

Usnesení 2 

AS FIT projednal bez zásadních výhrad návrh na ustanovení prof. Dr. Ing. Jana Černockého na 

pozici vedoucího Ústavu počítačové grafiky a multimédií. 

Usnesení 3 

AS FIT projednal bez zásadních výhrad návrh na ustanovení prof. Ing. Lukáše Sekaniny, Ph.D. 

na pozici vedoucího Ústavu počítačových systémů.  

Usnesení 4 

AS FIT projednal bez zásadních výhrad návrh na ustanovení doc. Dr. Ing. Dušana Koláře na 

pozici vedoucího Ústavu informačních systémů.  

Usnesení 5 

AS FIT projednal bez zásadních výhrad návrh na ustanovení Ing. Radka Kočího, Ph.D. na 

pozici vedoucího Ústavu inteligentních systémů.  

Usnesení 6 

AS FIT projednal bez zásadních výhrad návrh na ustanovení prof. Ing. Tomáše Hrušky, CSc. 

na pozici vedoucího Výzkumného centrum informačních technologií. 

Usnesení 7 

AS FIT projednal bez zásadních výhrad návrh na ustanovení Ing. Rudolfa Čejky na pozici 

vedoucího Centra výpočetní techniky. 

mailto:senat@fit.vutbr.cz
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Usnesení 8 

AS FIT schvaluje zkrácení předkládací lhůty návrhu Dodatku č. 1 ke směrnici 4/2023 o jeden 

týden.  

Usnesení 9 

AS FIT schvaluje Dodatek č. 1 ke směrnici „Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí 

ke studiu v bakalářském studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 2024/2025“. 

 

 

 

Verifikovali:  Ing. Radek Kočí, Ph.D., předseda AS FIT v.r. 

Bc. Ondřej Ondryáš, předseda Studentské komory AS FIT v.r.  

Zapsala:  Eva Durániková, DiS.  

 


